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• Fajtalankodott a balettmester 

Barta újabb 
„pa-dö-döje" ## Gomboljuk újra... f f 

Dr. Szalay István: én Csenkére szavazok! (Fotó: Nagy László) 

L a s s a n l e t e l n e B a r t a 
Károly bün te t é se , a m e -
l y e t s z e m é r e m e l l e n i 
e rószak címén szabot t ki 
nek i a b í r ó s á g . Am is-
m é t í t é l e t s z ü l e t e t t a z 
A m e r i k á b ó l h a z a t e l e -
pül t , m a g á t b a l e t t m e s -
t e r n e k v a l l ó n y u g d í j a s 
k o r ú f é r f i ü g y é b e n . A 
v á d e z ú t t a l is h a s o n l ó 
volt. 

Két kislánnyal - 7 és 11 
esztendősek voltak '94 nya-
rán, amikor történt az eset -
fa j ta lankodot t , ráadásul 
egyikükkel akkor játszotta el 
játékát, amikor a felügyele-
tére btzták, ez pedig súlyo-
sabbá teszi bűncselekmé-
nyét. A 11 esztendős kis-
lánynak Barta felajánlotta, 
amennyiben iskolájában a 
nyári szünetben segít boríté-
kokat címezni, úgy nem kell 
annyi tandíjat fizetnie. Az 
adminisztrációs munkára 
furcsa koreográfiát talált ki a 
mester. A tanítványt az ölé-
be ültette, combját masszí-
rozta, nemiszervét ruhán ke-
resztül a kislányéhoz érintet-
te és egyebek. Mindezt -
legalábbis a tegnapi tár-

• Munkatársunktól 
„Verecke híres útján..." 

címmel indított városi vetél-
kedősorozatot a millecente-
nárium tiszteletére a Béke 
Utcai Altalános Iskola, me-
lyen a következő eredmé-
nyek születtek: 

1. Odessza II. Sz. Ált. Isk. 
„Turul" csapata (Horváth 
Anikó, Csaba Zsófia, Virág 
Zsolt; felkészítő tanáruk: Gi-

gyaláson elmondottak alap-
ján - csupán azért tette, 
hogy a helyes balettos tartás-
ra rászoktassa, mert ó meg-
szállottja szakmájának, nem 
tudja elviselni, ha egy gye-
rek rosszul tartja magát... 

A másik esetben kettesben 
fotózta növendékét, aki a 
fényképezés után nagynénjé-
nek beszámolt róla, hogy a 
tanár a testtartás beállítása 
címszó alatt a lába közé 
nyúlt. Amikor visszarohan-
tak számonkérni Barta Ká-
rolyt, akkor a balettmester 
bolondnak nézte őket. Szóba 
sem állt velük, csak pörgött, 
táncolt. Amikor egy székkel 
támadtak rá, akkor hagyta 
abba a színjátékot és termé-
szetesen mindent tagadott -
hangzott el tegnap a tanú 
szájából. A szegedi bírósá-
gon dr. Mucsi Géza tanácsa 
4 év börtönre ítélte Barta Ká-
rolyt, akinek az előző bünte-
tése értelmében, ha letölti 
szabadságvesztését, el kell 
hagynia az országot, mert ki-
utasították innen. Barta -
aki az FBI-nál is nyilvántar-
tott személy - és védője fel-
lebbezést jelentett be. 

V. F. S. 

ron Tiborné), 2. JGYTF II. 
sz. Gyak. Ált. Isk. „Kusid 
követói" csapata (Nemes 
Nagy Anna, Pásti Csongor, 
Sóti Melinda; f: Szűcs Má-
tyásné, Maróti Antalné), 3. 
Cjárdonyi Géza Ált. Isk. 
„Turulmadár" csapata (Csá-
szár Putyi Zoltán, Komócsin 
Krisztina, Papp Róbert; f: 
Mészárosné Horváth Erzsé-
bet). 

• Dr. 

Elfogadta a f ö l k é r é s t 
dr. Csenke László, vagyis 
a szegedi alpolgármester 
július 1- jé tö l a m e g y e i 
egészségbiztosítási pénz-
tár harmadik , orvosigaz-
g a t ó - h e l y e t t e s e l e sz . E 
közt isz tviselöség össze-
egyeztethetetlen a képvi-
selőséggel. Tehát a z ön-
k o r m á n y z a t i ciklus fél-
i de j éhez ú g y é rkez ik a 
szegedi közgyűlés, hogy 
egy új MSZP-s képviselő, 
s h á r o m helyet t ké t al-
polgármester ül a Város-
háza dísztermében. 

Arra voltunk kíváncsiak, 
hogyan kommentálja lépését 
dr. Csenke László, hogyan 
fogadják az alpolgármester 
döntését a Magyar Szocialis-
ta Párt helyi vezetői? 

László 

- Képviselői és alpolgár-
mesteri feladataim ellátásá-
nak idejére fizetésnélküli 
szabadságot kértem, vagyis 
fő munkahelyemnek tekintem 
a megyei egészségbiztosítási 
pénztárt - nyilatkozott la-
punknak dr. Csenke László 
alpolgármester. - Megtisztel-
tetésnek érzem az ott felaján-
lott előléptetést, ezért foga-
dom el az igazgató-helyettesi 
posztra a fölkérést. Az új fel-
adatkör kihívást jelent szá-
momra, hiszen az egészség-
biztosítást és a finanszírozást 
kell összehangolnom. Tehát 
szó sincs „menekülésről". 
Távozásom politikai követ-
kezményeinek mérlegelése 
nem az én kompetenciám. 

- Az egészségügy átszer-
vezésének súlyos feladatát 
dr. Csenke László nagyrészt 

megoldotta. Magánember-
ként megértem, hogy a helyi 
politizálás helyett egy, akár a 
nyugdíjig szóló állásajánlatot 
elfogad - vélekedett dr. Ré-
vész Mihály, az MSZP sze-
gedi elnöke. - A listás képvi-
selő „pótlása" egyszerű: a 
névsorban utána következő 
lesz az új városatya. Nem 
biztos, hogy a szocialista 
frakció ragaszkodik ahhoz, 
hogy megtartsa ezt az alpol-
gármesteri helyet. Szerintem 
50 százalék esély van arra, 
hogy a közgyűlés nem vá-
laszt harmadik alpolgármes-
tert. Ám dr. Csenke lemon-
dása jó apropó arra, hogy 
tisztázzuk a frakciók közötti 
viszonyt. A választási ciklus 
feléhez érve indokolt, hogy 
újragomboljuk a kabátot! 

- Tudomásul veendő dr. 

Csenke László lépése - je-
lentette ki a közgyűlés szoci-
alista frakciójának yezetője, 
Szemők Árpád. - Listás kép-
viselő könnyebben hozhat 
ilyen döntést, mert helyette-
sítése egyszerű, jogtechnikai 
kérdés. Nem úgy az egyéni 
választkerületi képviselő 
vagy a polgármester, mert 
ilyen esetben a lemondást 
választásnak kellene követ-
nie. Dr. Csenke László hig-
gadtan, csendben, de nagyon 
magas színvonalon foglalko-
zott az egészségüggyel. Ha 
nem választunk új alpolgár-
mestert, a közgyűlésen belü-
li erőviszonyok változnak. 
De nem emiatt aggódom, ha-
nem azért, hogyan tudjuk el-
látni feladatainkat. 

Ú. I. 

Sértenek, 
figyelem! 

• Munkatársunktól 
A Szegedi Rendőrkapi-

tányság Tarjáni Rendőrőrse 
kéri azok jelentkezését, akik-
nek áprilisban két fiatal férfi 
kikapta kezéből táskáját és a 
zsákmánnyal elrohant. Kérik 
annak az idős férfinak a je-
lentkezését is, aki feltehetően 
április 25-én délelőtt telefon-
számláját szerette volna befi-
zetni, s a Déltáv Rt. székhe-
lyének megmutatására két fi-
atalember ajánlkozott. A „se-
gítők" ugyanis a Kukorica ut-
cában erőszakkal elvették 90 
ezer forintját. Jelentkezzenek 
azok is, akik az esettel kap-
csolatban információval ren-
delkeznek. A bejelentéseket a 
421-098-as számon, illetve a 
477-577/ 16-39-es, vagy a 
16-49-es melléken váiják. 

Jógázók 
bemutatója 

• DM-információ 
A szegedi Jóga a Minden-

napi Életben Társaság jóga-
bemutatóval egybekötött ve-
getáriánus ételkóstolót tart 
pénteken délután négy órakor 
a Guttenberg Utcai Általános 
Iskolában. A rendezvényre 
gyerekeket és szülőket egy-
aránt várnak. 

Erdély Kör 
• Tudósítónktól 

A Szegedi Erdély Kör ma, 
május 9-én 18 órakor vendé-
gül látja Kalmár Ferenc ön-
kormányzati képviselőt szék-
helyükön, a Kálvária sgt. 14. 
szám alatt. A mindenki szá-
mára nyitott rendezvényen 
időszerű várospolitikai kér-
désekről lesz szó. 

Verecke útján... 

• Dr. Szalay István: 

Politikusnak lenni nem nyugdíjas állás 
M á r a t é n n y é v á l t a 

t e g n a p i fö l t é te lezés : a z 
egészségügyet fe lügyelő 
a lpo lgá rmes te r július 1-
jétől t á v o z i k a T o r o n y 
alól. A g a z d a s á g i ügye-
k é r t f e l e l ő s a l p o l g á r -
mester pedig többször is 
k i l á t á s b a h e l y e z t e le-
m o n d á s á t . A ké t MSZP-s 
a l p o l g á r m e s t e r be je len-
t é s e u t á n v á r o s h á z i 
helyzete lmezésre kér tük 
dr . Szalay István polgár-
mestert . 

. Hogyan fogadta dr. 
Csenke László közlését? 
- A mai világban politi-

kusnak lenni nem nyugdíjas 
állás! Ezért megértéssel fo-
gadtam, hogy igent mond 
egy olyan állásajánlatra, ami 
anyagi hasznot ugyan nem 
hoz a számára, de elismeré-
se annak, hogy régebbi mun-
kahelyén is jó szakembernek 
tartják. 

. Hogyan változtatja 
meg dr. Csenke alpolgár-
mester távozása a köz-
gyűlési erőviszonyokat? 
Tudomásom szerint 
ugyanis például a polgári 
pártok azért kaptak több 
tanácsnoki helyet, mert a 

szocialistáknak két alpol-
gármesterség jutott. 
- Nem ez a szempont a 

döntő! Funkcionálisan köze-
lítem a problémát. Májusban 
és júniusban dr. Csenke el-
látja képviselői és alpolgár-
mesteri feladatait. Azt köve-
tően új képviselőként kö-
szöntjük a közgyűlésben az 
MSZP jelöltlistáján követke-
ző személyt, valószínűleg 
Újhelyi Istvánt. Az egész-
ségügyi terület felügyeletét 
ideiglenesen dr. Ványai Éva 
alpolgármester veszi át. 

. Várható, hogy ezután 
három helyett két alpol-
gármester segíti a polgár-
mester munkáját? 
- A szervezeti és műkö-

dési szabályzat szerint az 
előző önkormányzati ciklus-
ban is három alapolgármes-
ter dolgozhatott volna Sze-
geden. A polgármester joga 
előterjeszteni, javasol-e, s ha 
igen, kit az alpolgármesteri 
székbe. Lényeges változás az 
önálló főorvos beállítása. Ez 
a kiemelt funkció lehetővé 
teszi azt a megoldást, hogy 
ne külön alpolgármester fel-
ügyelje az egészségügyi te-
rületet, hanem ez tartósan dr. 
Ványai Éva feladatai közé 

tartozzon. Az alpolgármes-
ternő orvos, vagyis szakér-
telme nem kérdéses, ráadá-
sul az előző önkormányzati 
ciklusban is felügyelte e te-
rületet. Ám az egészségügy 
nincs nyugalmi helyzetben. 
Több ponton is lényeges vál-
tozás várható. Elég itt a kór-
házi ágyak számának módo-
sulására, a társadalombizto-
sítással folyó alkura, a sze-
gedi kórházak és a SZOTE 
kapcsolatára utalnom. Ez a 
sokféle változás indokolhat-
ja, hogy mégis egy alpolgár-
mester feladata legyen, hogy 
csakis az egészségüggyel 
foglalkozzon. 

. Lehet arra számítani, 
hogy - ha már egyszer 
megüresedett, akkor 
mondjuk - „takarékossá-
gi" szempontból nem töl-
tik be a funkciót? 
- A szervezeti és működé-

si szabályzat reformja küszö-
bön áll. A nyári vagy az őszi 
közgyűlésen fogjuk meg-
vizsgálni, milyen változások 
szükségesek. Például szerin-
tem a közgyűlésnek túl nagy 
a hatásköre, a bizottságoké 
pedig kicsi. Aztán: logikus-
nak tűnik, hogy a 6 kisebb-
ségi önkormányzat munkájúi 

egy külön tanácsnok segítse. 
Tehát pusztán a takarékos-
ságra hivatkozni nem ele-
gendő. Elsősorban a feladat 
ellátására koncentrálunk. 

. Mint mondják: a gaz-
dasági ügyekkel foglal-
kozó alpolgármester 
többször is fölajánlotta 
lemondását... 
- Egyszer sem volt „ iga-

zi" a lemondás. Vagyis nem 
írott levél formájában, nem 
nyilvános helyen történt. 
Básthy Gábor mindig megje-
löl egy célt, mely ha nem 
éretik el, akkor kilátásba he-
lyezi lemondását. Ilyen cél 
volt, hogy a költségvetésben 
kerüljön egyensúlyba a mű-
ködési bevétel és a kiadás. 
Most a városháztartás re-
formja kerül sorra, s Básthy 
alpolgármester ragaszkodik 
a „kincstár" gondolatához. 
Ennek lényege, hogy az in-
tézmények szabadon gazdál-
kodhatnának, ám bizonyos 
kontroll érvényesülésével. 
Ezt testesítené meg, hogy 
például a bankszámla tulaj-
donos az önkormányzat len-
ne. Én ezeket az alapgondo-
latokat helyeslem. Ezért az-
tán kicsi a valószínűsége an-
nak, hogy Básthy Gábor tá-

• Munkatársunktá l 
Szegeden már megszok-

tuk, hogy május elsején kap-
csolják be a szökő- és utcai 
ivókutakat. Erre idén hiába 
vártunk. Hogy miért, azt Var-
ga Gábor, a kutakat üzemel-
tető Szegedi Környzetgazdál-
kodási Kht. munkatársa 

Utcai ivókutak 
mondta el. A kht. idei költ-
ségvetéséből kevesebb jut a 
vízdíjak fizetésére is, ezért 
eredetileg csak júniustól ter-
vezték a kutak beindítását. 
Viszont - tekintettel a lakos-

sági igényekre - már a na-
pokban lehet majd inni a na-
gyobb játszóterek kútjaiból. 
Lassan végeznek a vezeték-
hálózat és az egyéb szerelvé-
nyek karbantartásával, s pó-

tolják a holtszezonban „elve-
szett" alkatrészeket is (akad-
nak, akik még vízórát is lop-
nak). Az ivókutak üzembe 
helyezése folyamatos - vi-
szont a szökőkutak csobogá-
rásra még várni kell, ugyan-
csak takarékossági okokból. 

Ny. P. 

vozna az alpolgármesteri 
székből. 

• Tehát a polgármester 
bizalma rendületlen a 
gazdasági ügyekért fele-
lős alpolgármester iránt. 
Am Básthy Gábor arra is 
utalt, hogy ő maga is 
gondolkodik azon, hogy 
a „támadások közepette" 
meddig vállalja a rá mért 
feladatot. 
- A kritika- és támadás-

özönt emberileg nehéz elvi-
selni. Ha Básthy Gábor erre 
hivatkozva mondana le az 
alpolgármesterségről, ami 
nem kizárt, nemigen tudnám 
maradásra kényszeríteni... 

• Véletlenszerű vagy 
„politikai tartalmú üze-
net", hogy az MSZP két 
alpolgármesterével össze-
függésben merült föl, 
hogy távoznak a Torony 
alól? 
- Nincs ebben semmi po-

litika! A képviselőség nem, 
legfeljebb a vezető funkció 
tekinthető egzisztenciális 
kérdésnek. Nem tudok arról, 
hogy a közgyűlés tagjai kö-
zül bárki is foglalkozna a le-
mondás gondolatával. 

Újszászi Ilona 

D é l m a g y a r o r s z á q k t t . 
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Kedves olvasóink! Közérde-
kű problémáikat, észrevételei-
ket, tapasztalataikat ezen a hé-
ten ügyeletes újságíró munka-
t á r s u n k k a l , Nyilas Pé te r re l 
oszthatják meg. Munkanapo-
kon reggel 8 és 10, vasárnap 
14 és 15 óra között várjuk hí-
vásaikat a 06-20-432-663-as te-
lefonszámon. Felhívjuk figyel-
müket arra, hogy Szegedről is 
valamennyi számot tárcsázni kell. Elveszett tárgya-
kat kereső olvasóink olcsó hirdetésben tehetik közzé 
mondandójukat. 

Hajléktalanok. A Ná-
dor utcai óvoda előtt, a 
játszótér padjain hajlékta-
lanok telepedtek meg: ott 
alszanak, esznek-isznak, 
és ha a szükség úgy hoz-
za, az óvodakerítés tövébe 
húzódnak. A kicsik már 
félnek tőlük, és a szülők 
is aggódnak. Egy (névvel, 
telefonszámmal bemutat-
kozó) édesanya kislányá-
val már nem is mer a So-
mogyi utca felé kerülni, 
inkább más utat választa-
nak óvodába menet-jövet. 

Szúnyogirtás - köza-
dakozásból? Érdekes öt-
lettel állt elő Sz. F. algyői 
olvasónk. Minthogy a ko-
rábbi években pénzhiány 
miatt nem lehetett kellő 
gyakorisággal szúnyogot 
irtani, Sz. F. szerint érde-
mes lenne városrészen-
ként számlát nyitni, s köz-
adakozásból pusztítani 
szúnyogot, sőt: kullancsot 
is, mert az veszélyes be-
tegségeket terjeszthet. 

„Ügyfélbarátság." P. 
S. szerint jobb lenne, ha a 
Szetáv panaszkönyvet tar-
tana a Vág utcai ügyfél-
szolgálati irodában, és a 
helyszínen próbálná meg 
orvosolni a bajokat - ahe-
lyett, hogy hosszadalmas 
levelezésre kényszeríti az 
ügyfelet. 

Démász-vá lasz . A 
múlt pénteki Csörögben 
panaszkodtak a baktóiak, 
hogy a Démász háromna-
pos áramszünetben része-
síti őket. Asztalos Imre, a 
Démász Rt. kirendeltség-
vezetője válaszolt a bak-
tóiaknak: karbantartás mi-
att kellett időszakonkét 
kikapcsolni az áramot - a 
szakember elnézést kér a 
kellemetlenségért. Baktó-
ban azóta már befejezték 
a munkát, e héten viszont 
- péntekig - Petőfítelepen 
végeznek hasonló karban-
tartást, ami ugyancsak né-
hány órás áramkimaradás-
sal jár együtt. 


